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I am sure that, for all the importance of the historical moments that are reported  in this paper, 

it deserves to be published in the Journal of Oceanological Research. The authors highlight the 

way international cooperation started in Oceanology/Oceanography in a world with different 

political divisions and interests. Even though those researchers were able to work together and 

achieve importatn results. Polygon, Mode and Polimode were the birth of WOCE and many  other 

forms of cooperation as stated in the final pages of this manuscript. Since this manuscript treats 

the subject through both scientific and personal achievements it is difficult for this reviewer to 

indicate any type of change in the order of the sections.  

Part of the Journal site was not translated to english or portuguese in my computer.One of the 

items was the Final Recommendation. In this case, I seached for russian translation for accepted 

and I found the word prinyato.  For this reason in the final  recommendation I left the second 

choice and I mean  approved with minor text corrections.  Attached you hve the original  pdf 

format where I included some comments related to the english text.   

I thank you for this opportunity to find some of my oceanological references and peole I knew 

mentioned in this story and have my apologies for the delay in presenting this review. It is very 

important to have such a type of article in a scientific journal. 

Signature: Reviewer No. 2, 08/03/2020. 

*** 

(RUS) Для автора и редактора 

Я уверен, что, несмотря на всю важность исторических моментов, о которых сообщается 

в этой статье, она заслуживает публикации в Журнале океанологических исследований. 

Авторы подчеркивают, как началось международное сотрудничество в области 

океанологии / океанографии в мире с различными политическими разделениями и 

интересами. Несмотря на это, эти исследователи смогли работать вместе и добиться важных 

результатов. «Полигон», «Моде» и «Полимоде» были рождением WOCE и многих других 

форм сотрудничества, о которых говорится на последних страницах этой рукописи. 

Поскольку в данной рукописи предмет рассматривается как с учетом научных, так и личных 

достижений, этому рецензенту сложно указать какие-либо изменения в порядке разделов. 

Только для редактора 

Часть сайта журнала не была переведена на английский или португальский язык на моем 

компьютере. Одним из пунктов была Заключительная рекомендация. В данном случае я 

искал русский перевод для принятого и нашел слово принято. По этой причине в 

окончательной рекомендации я оставил второй вариант, то есть одобрено с небольшими 

исправлениями текста. Прилагаю исходный формат pdf, в который я включил некоторые 

комментарии, относящиеся к английскому тексту. 

Я благодарю вас за эту возможность найти некоторые из моих знакомых мне 

океанологических справочников, упомянутых в этой истории, и приношу свои извинения 

за задержку с представлением этого обзора. Очень важно иметь такую статью в научном 

журнале. 

 



Подпись: Рецензент №2 03.08.2020. 
 

++++++++++++++++ 

 

From the Editors and Authors: 

Authors and Editorial Board thanks to Reviewer # 2 for positive feedback and 

recommendations. 

Conclusion of the Editorial Board: It was decided to publish the article. 

 

**** 

(RUS) От Редакции и авторов. 

Авторы и Редакция журнала благодарят Рецензента №2 за положительный отзыв 

и рекомендации. 

 

Заключение Редакции: Принято решение опубликовать статью. 

10.08.2020 


